
Folketingets Boligudvalg

Dato: 9. april 2010

Under henvisning til Folketingets Boligudvalgs brev af 24. marts 2010

følger hermed socialministerens endelige svar på spørgsmål nr. 271

(BOU Alm. del).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Thomas Jensen (S)

Spørgsmål nr. 271:

”Vil ministeren i forlængelse af BOU alm. del – spørgsmål 253 redegøre for 

den procentvise andel af antal sager med effektiv udsættelse i forhold til 

afsluttede sager i alt opgjort for henholdsvis 1. og 2. halvår for årene 2002-

2009? Og er ministeren enig i, at det er den procentvise andel af sager med 

effektiv udsættelse i forhold til afsluttede sager i alt, der skal nedbringes, for 

at man kan sige, at de nye instrumenter gældende fra 1. juli 2009 har haft en 

positiv virkning og har knækket kurven?”

Svar:

I nedenstående tabel er angivet den procentdel, som fogedsager med effek-

tiv udsættelse udgør af det samlede antal afsluttede sager i årene 2002 til 

2009. Opgørelsen er fordelt på halvår.

Formålet med de initiativer, der trådte i kraft den 1. juni 2009, var at sikre en

tidligere og mere målrettet indsats overfor udsættelsestruede lejere med 

henblik på at reducere antallet af effektive udsættelser og at opnå stabile 

boligforhold for de udsættelsestruede lejere.
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Fogedsager med effektiv udsættelse som procentdel af antal afsluttede sager i 
perioden 2002 til 2009 fordelt på halvår.

2002 2003 2004 2005 2006 2007 2008 2009

pct.

1. halvår 11,2 13,5 14,5 16,0 16,2 14,5 18,0 18,5
2. halvår 12,0 13,8 14,7 15,8 15,7 19,3 18,5 20,2

Hele året 11,6 13,7 14,6 15,9 15,9 17,3 18,2 19,3
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De nye instrumenter vil påvirke såvel antallet af rejste fogedsager som antal-

let af sager, der afsluttes med en effektiv udsættelse. De effektive udsættel-

sers andel af antal afsluttede sager er således et dårligt mål for den positive 

virkning af initiativerne mod udsættelse af lejere. 

Jeg er derfor ikke enig i, at målet for indsatsen skal være en nedbringelse af 

den procentvise andel af sager med effektiv udsættelse i forhold til det sam-

lede antal afsluttede sager. Målet er naturligvis at nedbringe antallet af effek-

tive udsættelser, således at så få husstande som muligt kommer til at opleve 

at blive sat ud af deres bolig.

Den kommende evaluering af de hidtidige tiltag mod udsættelser kommer til 

at omfatte en undersøgelse af, hvad der sker med de personer, som vælger 

at fraflytte boligen, før en udsættelsesforretning finder sted.

Benedikte Kiær

/ Lise Nielsen


